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Chcete se naučit ho-
kej nebo se v  něm 
zdokonalit? Chce-

te si jen zahrát a nemáte s kým? 
Hrajete v  týmu a  potřebujete si 
zatrénovat? Vám všem je šatna 
Hokejových tréninků otevřená. 
Sedí v ní student vedle manažera, 
řidič vedle velvyslance. A všichni 
si říkají „kluci“. „Výkonnost neře-
šíme, hlavní je ta parta, ta atmosfé-
ra,“ líčí 46letý Martin Maškarinec.

Jak se nápad tréninků pro 
amatérské hráče vůbec zro-
dil? Našel jste díru na trhu?

„Původně to spíš vzniklo po-
ptávkou rodičů. Po ukončení kari-
éry jsem chodil k Luďku Bukačovi 
staršímu trénovat do  hokejové 
školy, získal jsem od  něj hodně 
zkušeností. Rodiče však chtěli 
něco i během roku. Něco podob-
ného jsem viděl už v zámoří. Řekl 
jsem, že se toho pod Bukačovým 
jménem ujmu, jenže Luděk mlad-
ší to nechtěl. A tak jsem začal sám 
trénovat skupinu dětí od rodičů, 
kteří mě znali. No a pak za mnou 
přišel kamarád, ať začnu dělat 
tréninky taky pro dospělé. Usmy-
slel jsem si, že to musí mít formu. 
I když to budou amatéři, ať to vy-
padá, ať je to jako profi .“
Takže jim dodáváte pocit, že 
jsou profesionální hokejisté?

„Jsme zážitková fi rma, když 
to tak řeknu. Ti kluci přijdou 
na trénink, mají připravené dre-
sy, pořádáme zápasy a  turnaje, 
kde mají na  svém místě štítky 
se jmenovkou, je tam barel s pi-
tím, káva, sušák na  rukavice, 

Před lety v kempu Los Angeles snídal u jednoho stolu s Waynem 
Gretzkym. Takový zážitek Martin Maškarinec v projektu 
Hokejové tréninky.cz nabídnout nemůže, ale amatérům dodává 
pocit, že jsou ryzí profesionálové. A když občas otevře dveře 
kabiny Roman Červenka nebo David Pastrňák, je to bonus 
navíc. „Jsme vlastně zážitková organizace. Naším cílem nejsou 
výsledky, ale užít si hokej,“ shrnuje bývalý obránce, který trénuje 
děti a dospělé hobbíky už devátou sezonu.

ručníky, banány, hraje muzika. 
Jako když přijede nároďák. Ti 
kluci zažijí, co znají z  televize. 
To je náš cíl. Ne se snažit dosa-
hovat sportovních výsledků, ale 
užít si hokej. Dávám jim to, co 
sám znám z profi  hokeje.“

Taky máte merchandising, 
jaký by vám mohly závidět 
i leckteré extraligové týmy…

„Jsme hokejový Real Madrid, 
Bílý balet. Když se scházíme na zá-
pasy, musíme podle toho taky vy-
padat. Hrajeme takové naše El Clá-
sico s libereckými Northern Stars, 
což je podobná parta jako my. Vítěz 
získá právo celoročně držet pohár 
v klubovně. Sami máme svoji HT 
Ligu s logem jako NHL, obrovskou 
trofej, kde má na  destičce každý 
vítěz vyryté svoje jméno. Na gala-
večeru vyhlašujeme individuální 
ceny, Hokejové tréninky mají svoji 
Síň slávy. Jsme taková komunita. 
Nemáme rodinu jako Jarda Jágr, 
máme HT Nation…“ 
Na chodu Hokejových 
tréninků se podílejí i další 
bývalí hráči, že?

„Tomáš Kucharčík, Jirka Ze-
lenka, Martin Altrichter. Na naší 
hokejové škole, kterou máme 
s Romanem Červenkou, ještě To-
máš Vlasák, Viktor Ujčík. Začí-
nali jsme dvěma tréninky týdně, 
teď jsou pět dní v týdnu, někdy 
dvakrát denně. K Letňanům, kde 
jsme nejvíc, jsme přibrali Kob-
ru. Do toho děti, každé tři měsíce 
kemp, plus zápasy, liga HTL…“

Jak často k vám lidé chodí?
„Tréninky i kempy jsou pravi-

delné, ale každý přijde, jak mu to 
vyjde podle rodinných a pracov-
ních povinností. Jsou zaregist-
rovaní, přes internet si kliknou 
na termín, který jim vyhovuje.“
Máte přehled, kolik lidí 
obsáhnete?

„Zaregistrovaných je jich 
strašně moc, ale jsou tam i mrt-
vé lišky. Těch je třeba tisíc, ale 
lidí se točí přes dvě stovky. Jsou 
mezi nimi i  špioni, protože už 
se nás snaží jinde napodobovat, 
šmírují, jak to funguje.“
To může být nebezpečné, 
nemyslíte?

„Tomu se neubráníte. Nutí 
vás to přemýšlet dál, hledat vy-
chytávky. Musíme být napřed ne 
o krok, ale o dva. Na druhou stra-
nu se plno lidí bojí, že jsme moc 
dobří, takže se zaleknou. Ale my 
jsme otevření všem. Hlavní je, 
aby ti chlapi měli dobrý charak-
ter, sešla se dobrá parta. Zahraje-
me si hokej a večer se třeba jde 
na  pivo. Sportovní výkonnost 
neřeším, až na to, že hráče roz-
dělíme tak, aby to všem vyhovo-
valo a nikdo nikomu nepřekážel 
nebo ho nebrzdil.“
Všichni netrénují najednou?

„Obsáhneme celou škálu lidí. 
Od  ryzích začátečníků, kteří to 
nikdy nehráli, ale dlouho se vě-
nují amatérsky hobby hokeji, 
po kluky, kteří hráli do mládeže. 
A potom jsou ti, kteří buď s ho-
kejem skončili, nebo jsou bez 
smlouvy. Jeden trénink v týdnu 
je vyčleněný pro pokročilé, ale ji-
nak jsou tam dva trenéři a rozdě-
lujeme si to na půlku. Proti sobě 
hrají i trénují ti pokročilejší, zá-
měrně nechci říkat lepší. A začá-
tečníci taky tak. Máme taky dva 
soutěžní týmy.“

Jsme jako
REAL MADRID
Šéf tréninků 
Maškarinec

MARTIN 
MAŠKARINEC

Funkce: zakladatel a provozo-
vatel projektu Hokejové trénin-

ky.cz, hlavní trenér hokejové 
školy Romana Červenky

Narozen: 3. března 1969 v Li-
berci (46 let)

Kariéra: Liberec (1984-85), 
Sparta (1988-90, 1991-93), 
Trenčín (1990-91), Litvínov 
(1992-94), Zlín (1994-95), 

Slavia (1995-97), Karlovy Vary 
(1997-2000), Vítkovice (1999-
2000), Skelleftea (2000-01), 

Crimmitschau (2001-02), 
Tingsryd (2002-03), Lipsko 
(2003-04), Halle (2004-07)

Reprezentace: 11 zápasů/1 gól, 
MS „20“ 1989 (bronz), člen 
týmu Hokejové legendy ČR

Draft NHL: 9. volba Los Ange-
les Kings 1989 (186. celkem)
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Když mě 
Gretzky na 

snídani vyzval, 
ať si jdu sednout 
k jeho stolu, celý 
jsem zrudnul.


